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Mladina rudnika Trbovlje-Hrastnik 
je imela v petek, 27. januarja svoj 
praznik. V dvorani rudniške restav
racije so se zbrali delegati rudniških 
aktivov LMS, da si izvolijo svoje vod
stvo in si na podlagi doseženih uspe
hov in neuspehov zadajo nove naloge. 
Konferenci so prisostvovali tudi za
stopniki CK LMS, OK KP Trbovlje in 
sekretar rudniškega komiteja ter di
rektor rudnika-

Sekretar rudniškega komiteja mla
dine je govoril o delu mladine v pre
teklem letu. Rudarska mladina je 
mnogo pripomogla k dosegi letnega 
plana, prav tako je veliko število mla
dincev doseglo častni naslov udarnika 
(160). Slaiba stran te organizacije pa 
je, da je od 746 včlanjenih mladincev 
in mladink, če se odštejejo šolski ak
tivi, v sestavu rudnika organiziranih 
le 365 mladincev- Kultumo-prosvetno 
delo se je dobro razvijalo le v aktivu 
Dečjih jasli, do neke mere tudi v 
aktivu Zunanjega obraita, prav slabo 
pa v aktivu uprave rudnika, akorav- 
no so tamkaj dani najboljši pogoji-

Slaba je bila povezava mladine s sin
dikatom, Partijo in upravo na Zahod
nem obratu, kar je bil vzrok slabega 
obiska mladinskih sestankov. Po izvo
litvi novega odbora se je položaj iz
boljšal in so sestanki sedaj polno
številno obiskani-

Diskusija je bila zelo živahna Tako 
je mladinec vzhodnega obrata poročal, 
da se na novo oživlja mladinska bri-

Mladi rudarji Slovenije! Prav go
tovo ste čuli o dosegi ene izmed naj
večjih zmag v zgodovini rudnika 
Trbovlje-Hrastnik, o izpolnitvi lansko
letne proizvodne naloge rudnika Tu
di mladinci smo doprinesli k tej zmagi 
svoj delež. Ta naš veliki uspeh nas 
pa ni uspaval. Z velikim zanimanjem 
in zanosom smo prisluhnili besedam 
našega ljubljenega maršala Tita v

gada ki bo osnovana do 1. marca. 
Tov. Dolanc Ivo je govoril o kultur
nem delu mladine ter omenil nezdrave 
odnose med mladinskim odrom in sin
dikalnim gledališčem v Trbovljah. 
Mladino je pozdravil tudi direktor 
rudnika, tov. Hegler Jože. ter se ji 
zahvalil za njeno prizadevanje za iz
polnitev letne proizvodne naloge. Pri
kazal je mladini pravilen odnos do

Novoletni poslanici, v kateri se po
sebej obrača na mladino, naj v letu 
1951 napne vse sile za izpolnitev na
ših planskih nalog.

Na naši letni mladinski konferenci 
izrekamo ponovno vse zaupanje, iskre
nost in pripravljenost, da doprinesemo 
tudi v tem letu svoj delež v veliki 
bitki za našo neodvisnost in lepši ju
trišnji dan- Naši lanskoletni uspehi, 
ki so se pokazali predvsem v izvršitvi 
planskih nalog, nam dajejo moralno 
pravico, da pokličemo
□a tekmovanje vse mladinske organi

zacije rudnikov naše republike, 
obenem pa prevzemamo obveze, ki so 
rezultat sklepov posameznih aktivov 
našega rudnika. V obvezo celotne mla
dinske organizacije rudnika ne mo
remo vnesti vseh podrobnosti dela 
posameznih aktivov, združujemo pa v 
to obvezo glavne in bistvene naloge, 
ki jih bo mladinska organizacija iz
vršila v teh mesecih:

I- Ena' izmed naših glavnih nalog 
bo utrditev mladinskih aktivov in 
usposabljanje novoizvoljenih sekreta
riatov kakor tudi razširitev mladinske 
organizacije. Svoje delo bomo vršili 
tako, da opravičimo zaupanje, ki ga 
ima v nas naša Partija, ki nam zaupa 
vzgojo mladih ljudi- Da pa bo delo 
mladinskih aktivov uspešno, bomo pri
redili v mesecu februarji seminar za 
vse člane sekretariatov mladinskih 
aktivov na rudniku.

II. Prav dobro se zavedamo, da je 
naša državna samostojnost in neodvis
nost odvisna od naše notranje gospo
darske moči. Zato bomo ob pomoči 
upravnega odbora rudnika delali pred
vsem v sledečih proizvodnih nalogah:

1. Za pospešeno tekmovanje v ob
ratih bomo organizirali do obletnice 
ustanovitve OE pet mladinskih proiz
vodnih brigad. Te bomo sestavili iz 
vrst samih mladincev.

2. Med rudarji, ki neopravičeno iz
ostajajo z dela, je še mnogo mla
dincev. Naša osnovna naloga bo, da 
te izostanke odpravimo.

3. Posebno skrb in pazljivost bomo 
posvetili varčevanju in čuvanju mate
riala, lesa, goriva, električne ener
gije, knmprimiranega zraka, kar bo 
ena naših najvažnejših nalog. Sekre
tariati mladinskih aktivov bodo mo
rali s tem računati.

4. Delovno disciplino v pogledu 
maksimalnega Izkoriščanja delovnega 
časa bomo poostrili, predvsem v bri
gadah in na vseh delovnih krajih, kjer 
delajo mladinci- Ocene o tem bodo na
pravila vodstva posameznih obratov.

5. V skupni obvezi delovnega ko
lektiva, da izvrši svoj proizvodni plan 
100-odstntno do 27. aprila t. 1., bomo 
tudi mladinci dali te sebe vse svoje 
sile.

dela; potrebno je da mladina posluša 
in uboga starejše rudarje pri delu- Ne 
smejo se ponavljati primeri neubog
ljivosti, kot se je to zgodilo med dru
gim na Vzhodnem obratu.

Ob zaključku razgovorov je pozdra
vil konferenco član CK LMS. ki je dal 
rudarski mladini navodila za nadalj
nje delo, zahvalil se ji pa tudi v ime
nu vse slovenske mladine za dosežene 
uspehe ob izpolnitvi letnega plana. 
Konferenca je sprejela sklep, da se 
pošlje poziv vsem mladim rudarjem 
Slovenije za tekmovanje v počastitev; 
10. obletnice OF Slovenije.

III. Našim mladim rudarjem mora
mo odpirati pogled v rudarstvo in 
mehanizacijo naših rudnikov. Skrbeli 
bomo za usposabljanje novih rudar
skih kadrov. Vestno in dosledno bomo 
izkoriščali izkušnje starejših rudarjenj 
in sledili njihovim nasvetom.

IV. Velike naloge, ki stoje pred mla
dino, nam nalagajo, da postane mla
dinska organizacija res politič. vzgoij- 
na organizacija. Zaradi tega bomb na
pravili v pogledu politično ideolo
škega dviga članstva v tem času na
slednje: vsako nalogo, ki jo bomo mo
rali izvršiti, bomo povezali s politič
nim prikazovanjem. Na vsakem delov
nem sestanku bomo imeli kratke po? 
ldtične preglede. Do obletnice OF bo
mo preštudirali referat tov. Tita, Ki
driča in Kardelja, prav tako pa tudi 
gradivo Ljudske skupščine LRS. Mla
dinski aktivi se bodo vključili 100- 
odstotno v študij pri osnovnih partij
skih organizacijah. Do 27. aprila bomo 
organizirali dvoje predavanj v okviru 
Ljudske univerze (posebej za mla
dino rudnika) o delavskih gibanjih 
naših rudarjev v stari Jugoslaviji.

V. Skrb za zdravo zabavo ln razve
drilo za našo rudarsko mladino bo 
ena izmed glavnih nalog naše orga
nizacije. Zato bomo prirejali po ob
ratih večerne zabave za mladino s 
kulturno prosvetnimi programi. Orga
nizirali bomo tudi šahovski turnir. V 
dveh aktivih bomo ustanovili namizno
teniške sekcije. Vsi aktivi se bodo 
pripravili na 10. obletnico OF s Svo
jimi točkami. Za 10. obletnico OF bo
mo priredili razstavo o delu mladin
ske organizacije na rudniku.

Za pregled tekmovanja, oceno tn 
ugotavljanje najboljše mladinske ru
darske organizacije v tekmovanju 
predlagamo sestanek vseh sekretarjev 
aktivov vseh rudnikov Slovenije (kie 
25. februarja v Trbovljah, za končno 
določitev zmagovalca v tekmovanju v 
čast 10- obletnice OF pa sestanek dne 
22. aprila t. 1. v Idriji.

Mladina rudnika Trbovlje-Hrastnik

Častno priznanje zapor* 
skim rudarjem

V nedeljo, 28 januarja ob 4 po
poldne so zagorski rudarji že v dru
gič dobili častno priznanje IO OF Slo
venije ter prevzeli prehodno zasl:>vo 
IO OF Slovenije za dosežene uspehe 
v mesecu decembru v tekmovanju za 
10. obletnico OF Slovenije

O btej priliki so si rudarji rudnika 
Zagorje zadali obljubo, da si bodo za
stavo priborili v trajno last

Zagorskim rudarjem k temu odliko
vanju prisrčno čestitamo!

V prvi volilni enoti - center Trbovlje je bil 
soglasno sprejet predlog da kandidira

Predsednik vlade LRS M. Marinko
in namestnik Forte Andrej—rudar

V nedeljo, 28. januarja se je vršil v Trbovljah okrajni zbor OF, 
ki so se ga udeležili delegati iz vseh krajev trboveljskega okraja. 
Zborovanju je prisostvoval tudi zastopnik IOOF Slovenije, tovariš 
Jože Jurač.

Po obširnem referatu predsednika okrajnega odbora OF, tova
riša Kovača Viktorja, ki je podrobno prikazal današnji zunanjepoli
tični položaj doma in v svelu ter se dotaknil nalog OF v zvezi z vo
litvami v Ljudsko skupščino LRS, so delegati razpravljali o raznih 
političnih in gospodarskih vprašanjih, o tekmovanju na čast 10. ob
letnice OF Slovenije ter o kandidatih in namestnikih za valitve v 
Ljudsko skupščino.

Okraj Trbovlje je razdelejen v 9 volilnih enot. Okrajni zbor OF 
Trbovlje je na tem svojem sestanku izrekel mnenje, da bi volilcd 
razpravljali na zborih volilcev o sledečih predlogih glede kandidatov 
in namestnikov za volitve v Ljudsko skupščino:

Za 1. volilno enoto, ki obsega center Trbovlje, se predlaga kot 
kandidat predsednik vlade LRS, tovariš Miha Marinko, za namest
nika pa tovariš Forte Franc, rudar v Trbovljah. — Za 2. volilno 
enoto, ki obsega področje Hrastnika, se predlaga kot kandidat tova
rišica Lidija Sentjurčeva, organizacijski sekretar CK KPS, za na
mestnika pa tovoriš Sihur Anton, 18-kratni udarnik steklarne v Hrast
niku. — Za 3. volilno enoto, ki obsega območje Zagorja, se predlaga 
kot kandidat tovariš Klukej Franc, rudar, nosilec spomenice, za na
mestnika pa tovarišica Kozmus Anica, predsednica AFZ Zagorje. — 
Za 4- volilno enoto (spodnji del Trbovelj) se predlaga za kandidata 
tovariš Voje Ivan, delavec v cementarni, za namestnika pa tovariš 
Borštnar Alojz, predsednik MOLO Trbovlje. — Za 5. volilno enoto 
(zgornji del Trbovelj) se predlaga kot kandidat tovariš inž. Pinterič 
Ivo, rudarski inženir v Trbovljah, za namestnika pa tovariš Piki 
Jože, sekretar RK KPS Trbovlje. — Za 6. volilno enoto, ki obsega 
kraje Radeče, Dole pri Litiji m Podkum, se predlaga kot kandidat 
tovariš Kovač Viktor, sekretar OK KPS Trbovlje, kot namestnik pa 
tovariš Vrtačnik Mirko, zadružnik v Dolah pri Litiji. — Za 7. volilno 
enoto (območje krajev Cemšenik, Kotredež do Ceč) se predlaga kot 
kandidat tovariš Dular Lojze, direktor rudnika Zagorje, za namestnika 
pa tovariš Babič Viktor, rudar te Ceč. — Za 8. volilno enoto, ki 
obsega kraje Kisove, Senožeti. Izlake, Trojane in Mlinše, se pred
laga za kandidata tovariš Vipotnik Janez, minister, za namestnika 
pa Burkeljc Ferdo, 24-kratni udarnik rudnika Zagorje. — Za 9. vo
lilno enoto (območje Zidani most. Loka. Breg in Razbor) se predlaga 
kot kandidat tovariš Ribič Alojz, pomočnik predsednika Sveta za 
energetiko in ekstrakt iv no industrijo pri vladi LRS, za namestnika 
pa tovariš Ručman Valter, železničar te Zidanega mosta.

Navedeni kandidati tn namestniki za poslance so bili sprejeti • 
pritrjevanjem, s posebnim navdušenjem pa še kandidature tov. Mihe 
Marinka, Lidije Sentjurčeve. Ribiča Alojza in Kovača Viktorja.

Ob zaključku zbora so delegati sprejeli razglas OF okraja Trbov
lje za volitve v Ljiafcko skupščino LRS.

Poziv mladim rudarjem Slovenije
na tekmovanje *0. obletnice OF
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Po svetu in doma
Vprašanje Koreje. V okviru medna

rodnih dogodkov je še vedno v ospred
ju pozornosti korejsko bojišče in pri
zadevanja, da se spor reši s prego
vori na miren način.

O privolitvi kitajske vlade, da se 
preneha s sovražnostmi na Koreji za 
omejeno dobo, se v političnih krogih 
zahodnih držav, zlasti ZDA in An
glije, govori različno. ZDA so bile na 
nepopustljivem stališču, da so pogoji 
Pekinga nesprejemljivi in da je treba 
Kitajsko obtožiti kot napadalca, angle
ški krogi pa so bili še vedno za po
sredovalno akcijo.

Na zadnji seji političnega odbora 
Generalne skupščine ZN je Indija 
podprla predlog 12 azijskih držav z 
zaMeKto. naj se po tem predlogu skli
če konferenca sedmih držav, ki bi na 
njej sodelovala tudi Kitajska. Bri
tanska delegacija je sporazumna 2 
ameriškim predlogom, da se Kitajska 
bbspjji kot napadalec, imela pa je 
jesne pomisleke glede uporabe sank
cij proti Kitajski.

Po vesteh iz Londona je Kitajska 
^prejela predlog 12 držav v OZN, da 
še takoj začne konferenca 7 držav h 
Koreji in Daljnem vzhodu, ki naj bi 
bESa igven Kitajske.

Bojišče na Koreji. Na korejskem 
tnjiššiu je žfi več dni zatišje. Čete Mac 
‘Arthurja s<( omejujejo na čiščenje za
ledja severnokorejskih gverilskih enot. 
Severjiokorejska letala s pogonom na 
attenjign zrak že več dni poskušajo 
preprečiti bombardiranje severnoko
rejskih položajev ter je prišlo že do 
Večjih zračnih bitk, zadnje dni zlasti 
nad žfcndžujem v severni Koreji.

Konferenca štirih velesil. Zahodne 
Velepjie zahtevajo, naj se pri more- 
pitn^ .razgovorih ne razpravlja samo 
joj, vprašanju Nemčije, fltarveč o vseh 
pbrečlh vprašanjih svetovne politike. 
iV Zahodni Evropi pravijo, da je za 
sedaihjn napetost v svetu odgovorna 
lfj Segfiražma politika Sovjetske zveze 
SKEvSČipi in na Daljnem vzhodu.

Mirovna pogodba Z Japonsko. Po
smehni odposlanec ameriške vlade John 
SkjfNH* Dulle? razpravlja v Tokiu z 
i|&ipj8&fco vlado p sklenitvi mirovne 
Uugjgjdbe rje kpt premagamo državo, 
m(awfe kolt- s stranko, 9 katero 'se je 
trej^ai posvetovati-

Komunistična partija v Japonski.
0[;i|pt'n.skn vlada ne bo prepovedala 
klSrattnistične partije, .vendar bo sku- 
gtljp hsiabiiM njen vsživ z drugimi 
a&Mvš, predvsem s pfbpovedjo par- 
tij^jegia glasila.
izraba kreditov Jugoslaviji. Kme- 

tJM(h niim istrstvo ZDA je sprejelo 
ItejitocUlo predsednika ZDA Trumana, 
OpLiSg takoj uporabi 37,800.000 dotair- 
fčv od kredita 50 milijonov dolarjev 
Zi» acfemoč Jugoslaviji- $0 ministrstvo 
W0 Šobilo na raižpolago ta preostali 
Kr|$ijt in pošiljUto živila v Jutgo-

jugdslavija končala vojno stanje z 
Ar$tri-jn. % pkazofij Prezidija Ljudske 

cine FIJ5J še jš nehalo vojno 
' U 'Avstrijo. iV ukazu še navdajal, 

«J» je preteklo že pet let po koncu 
In V& več podlage, da bi vojno 

šjjitnre trajalo še dalje. To pa ne more 
■VtpUvteii ha vsebino pogodbe o usta- 
nwitvl rieodviSlne demokratske Av- 
ŠtDjč-

iVobuni in teroristi pred sodiščem.
M Beogradu gg vtrli razprava amper 
VbHl®e in teroriste iz vrst emiSgracije 
in njenih pomočnikoiv v državi. Med 
16' sbtoiženci BO tudi MEjutin Stela- 

general bivše jugoslovanske 
Viojiske, in bffVša ministra K ostat Ku- 
ntetnudii in Velimir Popovič, Obtožen
ci so bil i v zvelzl z vohunskimi in za
rotniškimi središči v inozemstvu in 
šd zbirali sovražne elemetnite iz biv
ših meščanskih strank z namero pre
vratniške akcije.

Banoviški rudnik bo letos dobil 
nov« mehanizacijo. Rudnik, ki je lani 
prejel precej strojev za nntvo meha
nizacijo, bo letos dobil še druge nove 
stroje in naprave, med drligim pet 
Velikih bagrov Za dnevne kope. S te
mi bagri. se. bo delo zelo olajšalo in 
pocenilo.

Kotiček za naše kmetovalce
Pred občnimi zbori kmetijskih zadrug 

v trboveljskem okraju
Na področju trboveljsfcgea okraja 

deluje v sestavu OZKZ 18 kmetij
skih zadrug, ki se pripravljajo na svoj 
redni občni zbor. Nekatere teh zadrug 
so se v svojem delu znašle ter so po
leg trgovskih poslovalnic osnovale še 
različne druge odseke, kot n. pr.. obrt
ni in lesni odsek, v kateerm delujejo 
tudi žagarski obrati (venecijanike). 
Zadruge poslujejo z dodeljenim ob
ratnim kreditom, deleži zadružnikov 
in hranilnimi vlogami, so pa tudi za
druge, ki imajo svoje rezervne sklade 
kot n, pr. v Zagorju, Izlakah, Kotre- 
dežu, Dolah pri Litiji, na Dolu pri 
Hrastniku in Dobovcu.

Posiovinje teh trgovin je bilo enako 
kot pri ostalih; vsi nakupi so se vršili 
večinoma po OZKZ, le močnejše za
druge so delale na ta način, da so bla
go kupovale same po grosističnih pod
jetjih ali pa ga dobivale iz lokalne 
proizvodnje. Vendar je bil ta promet 
vse prepičel, saj je vrednost teh na
kupov znašala le 480.000,— dinarjev. 
Blago v trgovinah je bilo vskladeno 
s kupno močjo v vezani trgovini, ven
dar pa vrsta in obseg blaga nista za
dovoljevala potrošnikov. Z novo ured
bo o prodaji tekstilnega blaga pa je 
sedaj nastopila sprememba.

Drugačno sliko je dal pregled blaga, 
za obnovo kmetijskih poslopij, vozov, 
orodja itd. Tukaj je znašalo kritje vseh 
pot reb le nekaj nad 50°/», kar pa je 
spričo težkoč, nastalih zaradi inform- 
birojevske blokade, razumljivo. Precej 
materiala so dobile zadruge za zaščito 
rastlin, škropljenje sadnega drevja itd. 
in sicer za 270.006.— dinarjev. Nakup 
tega blaga je obremenjeval kredite ne
katerih zadrug, ker se je 'to blago ku
povalo samo po enkrat na leto, pro
dajalo pa skozi celo leto; tako imajo 
nekatere zadruge, kot n. pr. v Za- 
gi«rju. Radečah In na Dolu pri Hrast
niku, še večje zaloge tega blaga.

Položaj kmetijskih zadrug se bo se
daj, ko bo vse blago v prosti prodaji, 
mmogo zboljšal in bodo kmetje lahko 
Kupiti to blago s kmečkim! ali pa na
vadnimi boni, medtem ko s« imele 
prej mnogo lažje stališče državne tr
govine, ker se je blago, ki je bilo v 
prosti prodaji, kupovalo S prežigosa- 
nimi kmečkimi boni v večjem obsegu 
V dTŽavnih trgovinah kot pa v kme
tijskih zadrugah. Vse to seveda tudi 
Zaradi tega, ker so bile državne trgo
vine v večjih centrih, kjer sp se vršili 
večinoma tudi živinski sejmi in drugi 
odkupi, za kar je dobil krnet večjo ko-

V. mesecih novembru in decembru 
minulega leta se je vršila na rudniku 
Trbovlje-Hraistnik velika bitka za do
sego letnega plana. K izpolnitvi lan
skoletne proizvodne naloge rudnika je 
v veliki meri pripomoglo zgledno in 
častno tekmovanje najboljših udarnih 
brigad rudnika za dosego naslova naj
boljše brigade. V sporazumu z uprav
nim odborom rudnika in rudarsko sin
dikalno podružnico je uprava rudnika 
razpisala novo nagradno tekmovanje 
za naslov najboljše proizvodne briga
de in številke (čel, prečnih odkopov 
in priprav v premogu), ki bo trajalo 
od 1. do 28. februarja 1.1.

V razglasu na trboveljske in hrast- 
niške rudarje je rečeno sledeče;

Tovariši rudarji! j— Velike so pa 
trebe po premogu v naglem in uspeš
nem razvoju našega socialističnega go
spodarstva. Občudovanja vreden je 
zanos naših, rudarjev v tej veliki bitki 
za boljšo bodočnost naših narodov. Na. 
še planske naloge niso majhne, a so ven
darle dosegljive. Izvršitev naših plan
skih nalog je potrebna zlasti v mese
cih, ko je potrošnja premoga še večja. 
Da damo velikemu delu naših rudar, 
jev ponovno priznanje, smo sc odločili,

ličino bonov in si je tamkaj nakupil 
potrebno blago. Kmetijske zadruge pa 
niso imele blaga v prosti prodaji, ali 
pa le prav malo, ker na vasi ni bilo 
dvojnih interesentov, za blago v prosti 
prodaji in blago na prežigasane kmeč
ke bone. V centrih je bil položaj dru
gačen, ki pa se je z novo uredbo o 
trgovini spremenil, in bodo kmetijske 
zadruge na vasi imele sedaj lažje sta
lišče.

Ce računamo, da je znašal promet 
s prežigosanimi kmečkimi boni v KZ 
v mesecih november in december 
1,107.000.— dinarjev in da je ostalo 
neizkoriščenih bonov okrog 3 milijone 
dinarjev, pridemo do zaključka, (ti za
druge pri razdelitvi kontingentov niso 
bile v zadovoljivi meri upoštevane, kar 
pa sedaj seveda odpade. Kmetje so 
sicer imeli bone, čakali so pa na blago, 
ki so ga potrebovali.

Ker so se nekatere zadružne poslo
valnice pokazale kot neaktavne, delno 
tudi zaradi malomarnosti vodstva, so 
se te poslovalnice lansko leto odpra
vile. V Jaignenici se jt* peslovalnica, 
ki je bila pod upravo okrajnega ma
gazina, razpustila in na novo ustano
vila KZ. Sporazumno s trgovskim sve
tom se bo letos odpravila posloval
nica v St. Gotardu in v Colnišah nad 
Zagorjem; poslovalnica v St. Gotardu 
se bo združila z zadrugo na Trojanah, 
poslovalnica v Colnišah pa z zadrugo 
v Senožetih.

Močno je razširjen v kmetijskih za
drugah obrtni sektor; teh odsekov po
sluje 14. Delavnice KZ so bile naveza, 
ne večinoma na izvemplanski material 
ter je okrajna obrtna zbornica šele z 
letošnjim letom vzela v svoj sestav 
tudi zadružne delavnice.

Kmetijske zadruge so se ukvarjale 
ne samo s prodajo blaga, marveč tudi 
z odkupi, vendar so pri večjih odku
pih krompirja in žita samo pomagale 
odkupnemu podjetju. Različni pridelki 
v manjših količinah, kot n. pr. mast, 
jajca, volna, mleko itd. pa so se odku
povali po KZ.

Prav dobro je bil opravljen lansko 
leto odkup zdravilnih zelišč in sadežev 
in sicer v vrednosti 740.000 dinarjev, 
pri čemer pa niso vštete gobe. — 
Prednje je bil kratek pregled poslova
nja KZ, vendar bodo morali zadružni, 
ki še pred občnimi zbori na sejah in 
sestankih podrobno pregledali delo 
zadrug in ugotoviti, ali so izčrpane vse 
možnosti rentaibilitete zadrug in mož
nosti ustanovitve novih odsekov.

da razpišemo ponovno nagradno tek 
movanje. Apeliramo na vse rudarje, 
tudi na vse one, ki doslej niso imeli 
toliko upanja na uspeh, da se vsi po- 
novno vključijo y to tekmovanje, ker 
bo ob novih pogojih izšel lahko vsakdo 
iz tekmovanja kot zmagovalec, če bc 
pokazal požrtvovalnost, delavoljnost in 
disciplino.

Zgrabite krepko in uspeh ne bc 
izostal!

Tekmovalo se bo po sledečih točkah:
1. Katero moštvo na premogu bo 

svoj povprečni letni uspeh proizvod
nje (povprečno letno preseganje norm) 
v odstotkih največ prekoračilo. Za 
one, ki norme niso dosegli, se bo pre
koračenje računalo od predpisanih 
norrrl.

2. Na vsako posadko moštva mora 
biti izvršenih najmanj 25 delavnikov 
na moža. Ta zahteva je zelo važna, 
kajti vsak neupravičen izostanek ali 
tridnevna bolezen se odbije od izvrše
nih dnin. Prizadeti rudarji se bodo iz 
ocenjevanja izključili.

3. Katero moštvo bo imelo najmanj 
črtanih vozičkov (zaradi slabe kako
vosti premoga ali slabo naloženih vo
zičkov).

9. Katera delovna partija bo imela 
najmanj zruškov in vsutkov.

Za najboljša moštva so določene 
lepe nagrade.

Tekmovanje so sprejeli skoraj vsi 
rudarji. Na širši konferenci moštva je 
bilo izraženo mnenje, da se to tekmo
vanje še bolj poživi, prvič v cilju, da 
se plan čimprej doseže na drugi stra
ni pa hočejo rudarji s tekmovanjem 
v mesecu februarju počastiti bližnje 
volitve v Ljudsko skupščino LRS.

Prepričani smo, da bodo trboveljski 
in hrastniški rudarji izšli iz tega tek
movanja s častnim uspehom, akoravno 
se nekateri obrati, n. pr. vzhodni 
obrat in dnevni kop, borijo ob času 
z velikimi odkopnimi težkočami.

Obnova toplic v Medi j a- 
Izfake pri Zagorju

Sindikat rudarjev V Zagorju gradi 
v toplicah Medija-Izlake pri Zagorju 
počitniški dom. V juniju bo dom že 
izročen svojemu namenu. Služil bo 
prvenstveno rudarjem Slovenije, pa 
tudi drugi delovni ljudje bodo našli 
v domu prijetno tjivališfc za odmor. 
Sporedno z gradnjo doSBa adaptirajo 
in obnavljajo tud i ostsie kopali.šne 
objekte. Kopalne bazene bodo pove
čali. Nedavno so odkrili dotok hladne 
vode, ki je vplival na kakovost to
plega izvirka. Hladno vodo bodo od
dvojili ter s tem izboljšali toplo vodo, 
katere temperatura se bo povečala za 
2"/». Na ta način bo mogoča uporaba 
zimskih bazenov. Delovni ljudje Za
gorja im okolice so doslej pri teh delih 
pridno pomagali s prostovoljnim de
lom, zlasti upokojenci. Podjetja nu
dijo sindikatu pomoč v denarju iO 
materialu. Rudnik Zagorje je za adap
tacijo zgradb in kopalnih bazenov dail
300.000 din. rudnik Trboivlje-Hrastnih!
250.000 din in Centralne rudarske de
lavnice v Trbovljah 50.000 din. Izg)te
ci a, da bodo tudi drugi rudniki V 
Sloveniji podlprli prizadevanje Sindi
kata zagorskih rudarjev s primemimS 
denarnimi prispevki- Tudi ta dela’ še 
vrše v okviru tekmovanja v čast 10. 
obletnice OF.

Članice IFŽ Zagorce
tekm ujejo

Delo- organizacije AFZ Zagorje je 
bilo doslej vedno na pcrimčrhi višini. 
Od začetka šestmesečnega tekmovanja 
za 10. obletnico ustanovitve' OF se 
pa delavnost članic še povečala. Lepe 
uspehe zaznamujeta terenska odboja 
Toplice I. in Toplice II- Trideset 
članic teh odborov je doslej napra
vilo 4112 prostovoljnih ur pri KOZ 
Trojane, na državnih in rudniških 
ekonomijah in pri rasnih drugih de
lih. Pri tem so se najbolj odlikovale 
sledeče članice; Anžur Polda je opra
vila nad 600 prostovoljnih ur, BaaeJ 
Heda 400, Mandriera Fafoi 350, Praš
nikar Dora 200 in šp druge. — Orga
nizacija AFZ je v okviril tekmovainlja 
dala pobudo in pomagala pri cbnci- 
Vitva mladinskega ženskega pevske1^ 
zbora »Mladinka«, ustanovila je fol
klorno skupino ter organizirala kdh- 
eert pevskega zbora. Pri. pripravi za 
Novoletno jelko so žene omenjenih 
odborov dal e 423 prostovoljnih ur ter 
s tem doprinesle velik delež, da jč 
prireditev tako dolbro uspela. Razeh 
teh del so članice pomagale tudi va
škim odborom AFZ y zagorskem sek
torju, zlasti pri izvedbi Novoletne 
jelke in pri organizacijskih problemih, 
ki se pojavljajo na vasi. Odbora AFZ 
Toplice I. in Toplice II- vodita tudi 
natančno evidenco o delu članic, kar 
ima Za posledico boi j intenzivno tek
movanje mied ženami in skupinami. 
Članicam AFZ žeiiima mnogo uspe
hov tudi v drugi polovici tekmo- 

■ vam ja.

IV ov na,etn žganja apna
Kakor smo brali pred kratkim, je 

pričel kmet Mamko Odak v Silveriču 
v Dalmaciji - žgati apno na nov način- 
Temu kmetu se je posrečilo skrajšati 
žganje apna od 8 na 3 dni, pri čemer 
je znižal porabo premoga za žganje 
od 2 kub. metrov na 3 do 4 kg. —; 
Stroški žganja apna so se znižali za 
30«/*-

Rudarji rudnika Trbovlje-Hrastnik bodo 
tekmovali za čimprejšnjo izvršitev petletke



Slev. 5 »ZASAVSKI UDARNIK«
—

Naj ne bo člana 01
ki bi v času tekmovanja ne izvršil stoodstotno 

svojih dolžnosti do države
Odbor AFŽ, XII. terena v Trbovljah je dosegel 

lepe uspehe v lanskem tekmovanju
Kakor vsi ostali, so se tudi žene v 

Trbovljah vključile v veliiko tekmo
vanje v počastitev 10. obletnice O F. 
Kakšne uspehe so dosegle naše žene, 
nam pove prva. seja AFZ Xll. terena, 
ki je bila izredno živalma. Žene sc 
ob tej priliki razpravljale o nalogah 
piri popisovanju živine, o pripravah za 
8. marec, o delu v minulem letu itd. 
Med razpravo o popisni živine so skle. 
niile, da bodo pomagale komisiji, da 
bio ta: popis na njihovem terenu izvr. 
šen stoodstotno. Prav talko so se po
svetovale o pripravah za letošnji 8. 
marec. Ta ženski praznik hočejo sla
viti čim slovesneje.

O de Ul v preteklem letu je podala 
izčrpno poročilo tov. Mici Kajtna, ki 
je restno vodila statistiko. Odbor AFZ 
je tesno sodeloval z odborom OP, 
lepo organiziral lanskoletna proslavo 
8. marec, kjer je s sodelovanjem to
varišic iz Otroških jasli pripravil 
uspelo prireditev ter pogostitev žena 
V sindikalnem domu rudniškega zahod
nega olbrertai. Lepo so izvedle žene

tega terena Teden matere in otroka, 
nabrane prostovoljne prispevke v zne
sku 1.350.—din pa izročile social, 
nemu fondiu. Uspešno je bilo prosto
voljno delo žena: delale so na eko. 
maniji Hotemež, pri gradnji hiš ši
vanju za pionirje, pripravljanju pe
civa za otroke, pri čiščenju otroške 
restavracije, na cesti Mihe Marinka in 
ob Novoletni jelki ter opravile lan
sko leto 6.153 udarniških ur. Med le. 
lom so pogostile tudi pionirje na vo- 
denski osnovni šoli.

Prav posebno so se žene zavzele za 
ureditev otroške restavracije pri Prav- 
diču, ki je bila ob priliki tekmovanja 
pohvaljena kot najlepše urejena otro
ška restavracija. Najuspelejši za
ključek njihovega dela v minulem letu 
pa je blia prireditev Novodetnel jelke, 
ki so jo pripravile s sodelovanjem 
vseh žena XII. terena. Žene tega oko
liša so svoj letni plan visoko presegle 
in bodo skušale tudi v tekmovanju 
za 10. obletnico OF izvršiti svoje na
loge kar najbolj častno.

'Mladinski aktiv cementarne v Trbovljah teizmu je 
v počastitev lO. obletnice OF Slovenije

Ko so mladinci trboveljske cemen
tarne proučevali novoletno poslanico 
rnuršala Tita, ki je posebno pozornost 
ptosivetil mladini, so sklenili, da se 
t»odo tudi oni udeležil^ tekmovanja v 
počastitev 10. obletnice OF Slovenije 
in napovedali tekmovanje vsem mla
dinskim aktivom industrije cementa 
in apna ob Savi.

Da se mladina tovarne prevzgoji pra.

aktivi*.

Mladinci cementarne niso pozabili 
na potrebo strokovnega dviga mladi
ne, V okviru njihove organizacije de
luje aktiv kovinarske šole; da se dvig. 
mejo šolski uspehi, bodo ustanovili 
učne krožke za vajence. Da se dvigne 
politična izobrazba članov Ljudske 
mladine, hočejo v študijskih krožkih 
razpravljati redno vsak teden aktuel- 
na politična vprašanja po programu 
okrajnega komiteja. Da se še bolj spo
znajo z zgodovino Partije, bodo skup
no z OPO proučili delo V. kongresa 
KPJ,

Do desete obletnice OF namerava, 
jo organizirati dve predavanji o delav
skih gibanjih v trboveljski dolini in o 
pridobitvah upravljanjaj podjetij [pel 
delavnih kolektivih. Tudi kulturno- 
prosvetno delo je del vzgoje mladine; 
organizirati hočejo, zdrave mladinske 
zabave ter do 27, aprila pripraviti eno 
kulturno prireditev, dva skupna mla. 
dinska izleta in dva zabavna večera, 
ustnoviti amaterski tečaj ter izvesti 
šahovski turnir v tovarni. Vsak mesec 
se bodo sestajali s sekretarji aktivov 
iz apnenice v Hrastniku, Zidanem 
mostu, Radečah in Kresnicah, ob tej 
priliki pa hočejo pregledati potek tek
movanj in ugotoviti najboljši mladin
ski aktiv.

V zagorskem sektorju se že pripravljajo 
na volitve

sestankih sprejeti sklepi kontrolirali 
VJJlno, bo aktiv skrbel, d'£t se bodo na 
jn stoodstotno izvršili. Mlade ljudi 
qjjfk> vzggpli v spoznavanju borbe 
JJbše Partije doma in v svetu. V orga
nizaciji, LMS hočejo sprejeti vse mla- 
cjSnce ih mladinke, ki imajo za to po
trebne pogoje. Obravnavali go vpraša. 
Rje podaljšanja petletnega plana in 
kiriepili bodjo OGlgoVoirnosl za izvrševa- 
S-js plajnskih nalog}. Dvigniti hočejo 
Storilnost de)a v vseh mladinskih de
lavnih brigadah. f>irogo bodo pazili 
»ja iracionalno izkoriščanje strojev. 
Skrbeli pa .tudi, da se Okvare na stro
jih odpravljajo takoj, posebno pažnjo 
jgiičejn pjusjfetiti varčevanju surovin. V 
proizvodnji bodo izvršili 500 prosto, 
ijjjpjnžh tir in sicer tam, kjer bo po. 
Ijrieba) nhjvefjj-a. Š elani delavskega 
$Wita bodo v stalni povezavi; naprositi

Kultura In prosveta
Slab odziv kultur n o-umetn iških društev na teli

mo vanje za lO. obletnico OF Slovenije
Izvršni odbor Ljudske prosvete Slo

venije je pozval vsa kuiturno-umelni- 
ška društva naše republike na tekmo
vanje za kategorizacijo društev. To 
tekmovanje naj bi se izvršilo v okviru 
priredb v počastitev 10. obletnice OF 
Slovenije. V ta namen so bila pozvana 
društva s sekcijami, da se priglasijo 
na okrajne odbore Ljudske prosvete. 
V trboveljskem okraju, kjer bi moral 
biti odziv največji, se je za to tekmo
vanje priglasilo malo društev. Od pev
skih zborov sla se priglasila le SKUD 
»Lojze Hohkraul« y Trbovljah in KUD 
»Ciril Pust« iz Dola pri Hrastniku. Tr
boveljčani so priglasili mešani pevski 
zbor, ženski pevski zbor in moški zbor 
»Zarja«, KUD »Ciril Pust« iz Dola pri 
Hrastniku pa moški pevski zbor, žen
ski pevski zbor in pionirski pevski 
zbor.

Godbe na pihala bodo tekmovale sle-

I deče: SKUD »Lojze Hohkraut« j? Tr
bovelj, SKUD »Aleš Kapla« in godba 
na pihala iz steklarne v Hrastniku, 
SKUD »Ivan Strel« iz Zidanega mosta 
ter SKUD. »Ivan Cankar« iz Radeč.

Od instrumentalnih solistov bo na
stopil le solist SKUD »Aleš Kapla« iz 
Hrastnika.

Zelo slab je odziv iz vrst dramskih 
sekcij; v skupini A se je priglasila le 
dramska družina SKUD »Lojze Hoh- 
kraut« iz Trbovelj, ki bo tekmovala-z 
dramo »Globoke so korenine«, v sku
pini B pa SKUD »Aleš Kapla« iz Hrast
nika s »Triglavsko rožo«. Najbolj pre
senetljivo je, da iz Zagorja ni nobejje 
prijave, akoravno je v zadnjem času 
toliko govora o poživi jan ju kulturjio- 
prosvetnega dela v Zagorju, odziva tu* 
di ni bilo s podeželju z edino izjemo 
SKUD »Cirila Pusta« iz Dola pri Hrast
niku.

Kulturno življenje v hrastniški steklarni
Člani delovnega kolektiva steklarne 

Hrastnik ne dosegajo uspehov samo 
v proizvodnji, marveč tudi na kul- 
turno-prosvetnem področju. :V stek. 
larni je kulturna sekcija, ki ima vse 
pogoje za samostojno društvo, deluje 
že več kot eno leto v okviru SKUD 
»Aleš Kapla« v Hrastniku. Od vsega 
zaposlenega osebja tovarne deluje na 
kulturno-prosvetnem področju vsak 6. 
delavec ali de la vika in to v treh sek
cijah: v pevski, glasbeni in dramski. 
Mešani pevski zbor ima 63, torej raz. 
meroma velika število pevcev. V dru
gem polletju minullega leta je delo 
nekoliko zaostalo, ker ni balo na raz
polago povevodje in ustreznega loka
la za vaje, sedaj pa ustanavljajo tudi 
sirki mladinski pevski zbor. Pevski 
zbor je imel 4 samostojne koncerte in 
je sodeloval pri vseh proslavah in 
drugih prireditvah. Godba na pihala 
šteje 20 članov in nastopa z uspehom 
pri vseh javnih prireditvah ter je na 
okrajni kulturni reviji zasedla drugo 
mesto. Vodstvo godbe je pravlno ra. 
zumelo svojo nalogo, t. j. da je treba 
godbo pomladili. Zato je pritegnila 
je k učenju 13 mladincev, od katerih 
se jih nekaj že uspešno uveljavlja.

Poleg te godbe deluje uspešno orke
ster, ki šteje 18 članov in zabavni 
orkester z 12 godbeniki. Godba na 
pihala^ orkester in zabavni orkester 
so sodelovali skoraj na vseh prire-

V petek dne 26. januarja t. 1. je 
Mestni odbor OF v ZhigOTju ongaini- 
ah-al širši sestanek funkcionarjev in 
aiktiivistoiv vseh množičnih organizacij, 
ttaedistavnikdv društev, podjetij in 
ustanov v zagorskem eektorjiu. Na 
sesfialnkiU so se pogovorili o izvedbi 
gojitev v Ljudlsko skupščino LRS, ki 
bodo dne 18. marca t. 1. V političnem 
Referatu j« pomočnik direktorja in 
dlan OK KPS tav. Gostiša Miilkio jas
no in nedvoumno očrtal linijo Partije 
tji Osvobodilne fronte ter opozoril na 
razne sovražne parole, kii bi se lahko 
potjavite v zvezi z volitvami- Naglasil 
je, dia je treba predvsem delati s ti
stimi, ki se zadnjih volitev niso ude
ležili. Moramo jim pojasniti, dlai so na 
napačni poti. Ce jim bomo znali prar 
vilno tolmačiti našo notranjo in zu
nanjo politiko im, perspektivo v zvezi 
ž izpolnitvijo petletnega piana im iz
gradnjo socializma, bo marsikdo iiz- 
Prcvidel svojo zmoto in postal akti
ven član naše ljudske skupnosti. Ti
ste, ki doslej niso bili členi Fronte, 
ki so pa s svojim dtelolm dokaizailii, da 
So vredni članstva v Fronti, moramo 
včlaniti v to vseljudsko organizacijo-

Na sestanku so sestavili podrobni 
načrt za izvedbo predvolilnih zboro- 
vnaj, sestankov in zborov volivcev. 
Za posamezne terene in volilne enote 
so bili izbrani tovariši, ki bodo od
govarjali za brezhibno. predvolilno 
delo -in izvedbo volitev. Ta zelo dobro 
obiskani sestanek lahko označimo za 
seminar, na katerem so aktivisti do
bili vsa potrebna navodila za poli
tično delo v predvolilni kampanji.

ditvah, imeli pa tudi več nastopov na 
naši vasi. Lansko leto so opravili pri 
vajah in nastopih skupno nad 5575 
prostovoljnih ur.

Dramska sekcija je med najmlaj
šimi, vendar je že nastopila z igro 
»Pot do zHočina«. Ta odsek ima vse 
pogoje, da poživi gledališko življenje 
v Hrastniku.

Sindikalna knjižnica Ima 645 knjig 
in si je lani kupila 325 novih knjig. 
Knjižnica posluje štirikrat nia teden 
in ima dober obisk. Težave s knjižni, 
co pa so v tem, da ne razpolaga -Js 
ustreznimi prostori in da nima potreb, 
nih omar.

Velika pažnja se je posvetila rr.nla- 
lje političnemu študiju, ki jse vrši 
redno v pododborih. Poleg tega red. 
nega študija so imeli 9 predavanj, ki 
jih .je Obiskalo okrog 1800 ljudi. Stu
dijskih krožkov je bilo organiziranih 
11, toda obisk ni .bil zadovoljiv, ker 
se zanje ne zanimajo tudi funkcio
narji. Tisk je med tem kolektive*« 
zelo razširjen in bi se Z boljšo agi. 
tacijo lahko še bolj dvignil. »Ljudska 
pravica« ima 800, »Delavska enotnost« 
150, »Zasavski udarnik« pa 250 na
ročnikov. Za čim širši razmah kul
turnega dela nameravajo zgraditi kul
turni dom, s čimer bi minogo pri. 
dobili, na’ drugi strani pa zbudili 
veselje za raizvoj vseh ostalih sčkcij.

Industrijska in kmečka mladina se povezujeta 
v plemeniti zabavi

Sindikalno gledališče Trbovlje 
V nedeljo 4. februarja 1951 ob 16. uri 
v Domu kulture (bivši Društveni dom)

C. Goldoni: MIRANDOLINA
Komedija s petjem in godbo v treh 

dejanjih.

Razglas
Izgubila sem zlato zapestno uro z 

usnjen im trakom na poti od; gostilne 
Dreo do uprave CRD. Poštenjaka pro
sim, da mi jo vrne proti nagradi v de. 
rvurju. Naslov v uredništvu »Zasav
skega udarnika« Trbovlje,

K splošnemu tekmovanju v poča
stitev 10. obletnice OF se je dvugim 
mladinskim aktivom rudnika Trbovlje 
Hrastnik priključil tudi aktiv indu
strijske rudarske šole v Trbovljah. 
Aktiv tekmuje v izboljšanju učnih 
uspehov in disciplini ter v tesnejši po. 
vezavi industrijske mladine z mladino 
na vasi.

Na povabilo mladine iz Sešč se je 
v nedeljo 21. januarja odpeljal orke
ster trboveljske Industrijske šole v le
po Savinjsko dolino. Nasmejanih obra
zov so fantje prispeli v malo, daleč 
naokoli znano vasico Sešče, kjer imajo 
nov, lepo urejen zadružnj dom.

Ob štirih popoldne ;je bila lepa, 
prostrana dvorana polna mladine in 
njih staršev, pravih kmečkih korenin. 
V dobrodošlici je nagovoril predsednik 
kmetijske zadruge v Seščah mladino, 
da nadaljuje po osvoboditvi zapoceto 
delo, zlasti še v izgradnji samega sebe 
v pmavega socialističnega človeka, da 
po zgledu mladih rudarjev in kovinar
jev prične z aktivnejšim delom na 
kulturnem področju, posebne v gojitvi 
petja in glasbe. Sekretar rudarske 
mladine se je zahvalil tamiošnji mla
dini za povabilo in pozval vse Se. 
ščame, da gredo po začrtani poti v bolj
še življenje; kakor sta se kmet in de
lavec že leta 1941 trdno združila ter 
v slogi premagala okupatorja, tako naj 
nadaljujeta v slogi započeto delo, saj 
ie lepše življenje v socialističnem

družbenem redu zagotovljeno vsem.
Ko so se začuli prvi akordi koraS. 

niče po narodnem napevu in je zada. 
nela v dvorani lepa domača slovenska 
pesem, so bili domačini iznenadefii. 
Vsa dvorana se je zazibala v taktu 
veselih melodij. Navdušenje je raslo 
od točke do točke, zlasti še, ko je mla* 
dinec Grebenc* zapel koroške narodne 
pesmi. Ploskanje je navdušilo mlade 
glasbenike, da so vložili še več truda 
v težje skladbe. Lepo je bilo gledati 
violiniste, harmonikarja in vedno na
smejanega čelista; nadobudni trobentač 
in nad vse resni klarinetist sta s svo
jim igranjem zbujala pozornot,

Ta koncert bo ostal v spominu vsem. 
Zenice, starčki in mladina iz Sešč s» 
hvaležni trboveljskim godbenikom in 
današnjemu družbenemu redu, ki je 
omogočil, da se shaja kmečka in indu
strijska mladina v skupnem delu in 
zabavi, da se poplemeniti ob partizan
skih, narodnih in umetnih napevih. 
Trboveljčani so bili zadovoljni, saj so 
želi upravičeno pohvalo, Seščani so 
jih pogostili, kakor pogosti prijatelj 
pot jatelja, klo mu ponudi, kar ima 
najboljšega.

PREKLIC
Izgubljena je bila vojaška knjiga na 

ime Suln Ernest, stanujoč v Lokah 178. 
Najditelja prosim, da mi jo vrne do 
15. t. m. V nasprotnem primeru jo pro
glašam za neveljavno.
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Pišejo nam
Tudi na Partizanskem, vrhu ho svetila 

električna luč

Kmalu bo preteklo eno letOi odkar 
so se zbrali kmetje iz Čebin in s Par. 
tizanskega vrha (Sv. Planine), da bi 
si napeljali v svoje hiše električni 
vod. Tega sestanka se je udeležil tudi 
tov. Justin Janez, obratovodja DES v 
Trbovljah. Seveda so se cule tedaj 
tudi opazke, češ: volitve se bližajo, 
pa nam vse obetajo! Ti ljudje so se 
seveda zmotili, kajti večina kmetov 
je zgrabila za delo, da uresničijo
načrt.

Kmetje so nasekali potrebne nape 
1 javne drogove, izkopali jame in dro
gove tudi že postaviti. Danes jim 
manjka samo še žica, ki pa jim je 
tudi že obljubljena. Prepričani so, da

jim bodo že čez par mesecev zasvetile 
v domovih prve električne žarnice.

Vsi so se krepko zavzeli zai izvršitev 
tega projekta, zlasti pa je treba po
hvaliti tovariša Torija Alojza in Bor. 
liča Antona iz Čebin, ki sta prva 
organizirala to koristno delo, prav 
tako tudi učitelja tov. Žagarja Marti
na, ki vodi natančne zapiske o izvrše
nih udarniških ufah in se tudi sam 
udeležuje dela.

Podjetnim tovarišem v teh tnaših 
gorskih naseljih čestitamo k doseže
nim uspehom in želimo, da bi jim 
kmalu zasvetila v njihovih domovih 
električna luč, želimo pa prav tako 
da bi ti tovariši našli posnemalce tudi 
v drugih gorskih krajih.

24 let šahovskega delovanja v Trbovljah
Šahovsko življenje je v naših re

virjih zelo razgibano ter ima ta igra 
pri nas že lepe tradicije. Prvi šahov
ski klliub je bil v Trbovljah ustanov. 
Ijen leta 1927.

Začetek šaha v Trbovljah ni našel 
takoj razumevanja med delavstvom, 
vendar so bili leta 1934 med šahisti 
tudi že rudarji. Saj so bili takrat ša
histi v Trbovljah drugo najmočnejše 
moštvo v celjskem okrožju. Med oku. 
pačijo je šahovsko življenje zamrlo. 
.Vsi poskusi okupatorja, da bi se šah 
V Trbovljah poživel, so ostali brez
uspešni. Sah se je igral le doma, ša
histi pa so se zbirali pri Volarju, kjer 
so prirejah manjše turnirje in igre. 
Na razpolago sta bila samo dva šaha.

Po osvoboditvi se je v okviru sin
dikalnega športnega društva »Rudar« 
ustanovila tudi šahovska sekcija, ki 
je bila poleg nogometne najmočnejša. 
Od takrat pa do danes je bilo tukaj 
večje število turnirjev, brzotumirjev 
ter tekmovanj v okviru celjskega 
okrožja, kjer so domačini izmenoma 
zasedli drugo mesto. V simultankah 
z velemojstri Kostičem, inž. Vidmar, 
jem. Pircem in Pučam so dosegli 
trboveljski šahisti lepe uspehe.

Danes šteje šahovsko društvo v 
Trbovljah le 52 včlanjenih šahistov, 
akoravno se igra šah skoraj povsod. 
Da ni bilo večjega razmaha ter po
rasta članstva, je temu nedvomno 
glavna krivda, da se je moral klub 
seliti iz enega lokala v drugega. V 
zadnjem času se zaznamuje zopet 
večje zanimanje za šah, zlasti še po 
zadnji simultanki mojstra Puca, ki je 
od 31 partij dobil 22, 5 igral neodlo 
ceno, 4 partije pa izgubil.

V društvu se igrajo sedaj redno 
mesečni turnirji. Tako je bil zmago, 
valeč v oktobru tov. Taušič, v no
vembru pa Kladnik. Izločilna tekma 
z ljubljanskim Triglavom se je kon
čala z rezultatom 6 y2 : l»/a v korist 
Ljubljančanov. Za dosego pete kate
gorije je klub razpisal turnir, ki se 
ga udeležuje 18 igralcev. Po sedmem 
kolu so v vodstvu Kozina, Kokalj, 
Bošnjak, Kukovič in Zupančič.

Šahovsko društvo je povabilo v 
Trbovlje večkratnega šahovskega prva. 
ka Svetozarja Gligoriča, ki bo prišel 
v Trbovlje v začetku februarja- 
Njegov prihod bo še bolj poživel ša
hovsko igro v naših revirjih.

V Ravenski vasi Je zasve
tila električna luč

Prebivalstvo Ravenske vasi nad 
Trbovljami je slavilo pred kratkim 
pomemben praznik: dovršilo je elek
trifikacijo svojega kmečkega kraja in 
zasvetila jim je prvikrat električna 
luč.

2e pred 22 leti so začeli s pripra
vami za napeljavo električnega voda 
v Ravensko vas. vendar se ta zamisel 
zaradi nesloge ni izvršila. Uresničila 
se je danes, ko nudi naša ljudska 
oblast vsestransko pomoč za dvig go
spodarskega in kulturnega življenja 
na vasi.

Prebivalstvo tega kraja je dobilo 
finančno pomoč za kritje materialnih 
stroškov od MLO Trbovlje In Zagorje, 
kjer je treba izreči posebno zahvalo 
tov. Borštnarju in Skrinarju v Trbov
ljah, v Zagorju pa tov. Ludoviku in 
Tauferju.

Velike težave so bile s preskrbo po
trebnega električnega materiala, ven
dar so Ravenčani tudi tukaj uspeli- 
Poslanec tov. minister Vipotnik se je 
osebno zavzel za pomoč in preskrbel 
potrebno električno žico. za kar se mu 
Ravenska vas najtopleje zahvaljuje.

K izvršitvi načrta sta največ pripo
mogla tov. Tomc in Čebin, prav tako 
tudi tov- Justin, obratovodja DES in 
tov. Hribovšek, elektromojster rudnika 
Trbovlje-Hrastnik, ter tov. Jesih, ki 
jim je treba izreči posebno priznanje 
za njihov trud in prizadevanje.

Vsa fizična dela pri elektrifikaciji to 
bila izvršena brezplačno, prav takoiu. 
di prevoz drogov in drugega materiala. 
Tako go s skupnimi močmi in slož
nim, požrtvovalnim delom uresničili 
lepo zamisel.

Ravenčani hočejo potegniti v svoje 
naselje še dve žici za motorni pogon.

Prepričani smo, da jim bo tudi 
požrtvovalnim delom prej ali 
uspelo.

to s 
slej

Kegljaški 
šport v Trbovljah

Kegljaški šport se v Trbovljah po 
osvoboditvi ni posebno razmahnil, 
akoravno je bil pred vojno na precej
šnji višini. Med vojno je ta šport v 
Trbovljah močno popustil. Pred par 
meseci pa so pričeli to športno vejo 
na pobudo nekaterih vnetih kegljačev 
gojiti na novo. Usposobili so kegljišče 
pri Tratniku ter pričeli z delom. Za
nimanje je bilo veliko ter so v jeseni 
lanskega leta ustanovili Kegljaški klub 
Trbovlje. Vanj so pristopili starejši 
kegljači ter pričeli z mlajšimi z red
nim treningom. Uspeh ni izostal, saj so 
že po nekaj mesecih pričeli tekmovati 
z ostalimi klubi v Sloveniji.

Ze prva srečanja z drugimi klubi so 
pokazala, da je v Trbovljah dovolj 
dobrega kadra za ta šport in da je 
kegljaški klub v Trbovljah resen tek
mec najboljšim moštvom v Sloveniji. 
To dokazujejo zadnje tekme za Sef- 
manov pokal, kjer je Trboveljčanom 
uspelo priti v finale, medtem ko je iz
padel iz tega tekmovanja prvak Slo- 
nevije, mariborski Polet. Ker keglji
šče pri Tratniku ne ustreza namenu, 
so pričeli pripravljati kegljišče pri 
Tauzelju, ki bo urejeno najmodeme- 
je, s čimer bo omogočen reden trening 
in s tem dvig kvalitete tega športa v 
Trbovljah.

Fizkultura in šport

Kje fio tehmovaio Mo Rudarja v leto 1951?
To vprašanje zanima stotine in sto. 

tine prijateljev nogometa v naših re
virjih. Kakor znano, je Rudar tek
moval lansko leto v III. zvezni ligi, ki 
pa je po sklepu NZJ ukinjena. Na 
skupščini NZJ, ki se je vršila minulo 
soboto in nedeljo v Zagrebu, je bilo 
odločeno, da bo v letošnjem letu prva 
liga štela 12 moštev, druga pa 16.

V I. zvezni ligi bedo sodelovali Haj. 
duk. Črve rut zvezda. Partizan, Dinamo, 
BSK, Lokomotiva, Borac iz Zagreba, 
Vojvodina iz Novega Sada, Naipredak 
iz Kruševca ter Spartak in Mačva iz 
Sabca.

Pravilno bi bilo, da bi Odred igral 
kvalifikacijsko tekmo s Spartakom iz 
Subotice, o čemer pa bo še odločil 
plenum NZJ,

V drugi ligi bo sodelovalo 16 mo. 
štev in sicer Budučnost iz Titograda, 
Odred ali Spartak iz Subotice, Pro- 
leter iz Osjeka, Kvarmer, Metalac, Var
dar, Železničar iz Sarajeva, Radnički, 
Velež, Zagreb, Šibenik in Dinamo iz 
Pančeva. Za zadnja štiri mesta v ligi 
bodo priredili kvalifikacijsko tekmo, 
vanje, v katerem bo sodelovalo 6 čla

nov bivše tretje lige in 6 republiških 
prvakov; Rudar ima torej možnost, da 
pride v drugo ligo.

Kvalifikacijsko tekmovanje se bo 
pričelo že februarja, ker se prvenstvo 
začne že meseca marca. Vodstvo Ru
darja je storilo že vse potrebno, da 
pripravi moštvo za bližnja srečanja.

Moštvo Rudarja je sicer že imelo 
trening v januarju, ki je bil dobro 
obiskan, vendar je vodstvo' Rudarja 
sklenilo, da prične s treningi po šti. 
rikrat na teden. Da pa bo to mogoče, 
je potrebno, da priskočijo na pomoč 
v poštev prihajajoča podjetja in omo
gočijo igralcem Rudarja, da bodo 
imeli službo vedno dopoldne, kajti le 
tedaj je mogoče, da se bodo vsi igralci 
lahko udeleževali treningov- Treningov 
se morajo udeležiti igralci Tau., Pajer, 
Zavolovšek. Sorel, Butkovec, Vodišek. 
Polc, Kos, Blatnik, Hudarm. Koncilja. 
Mlakar, Mravlje, Orač, Opresmk, Rep. 
Florjane, Laznik, Krasnik in Cestnik. 
Na drugi strani pa bo treba Rudarju 
zagotoviti finančno pomoč; kdor še ni 
član SND Rudarja, naj postane to 
takoj.

Praktični nasveti
Petrolejka gori lepše, če prideneš 

petroleju malo kafre ali soli. Svetilka 
mara biti dobro osnažena.

Stenj (taht) petrolejke gori in ne
dela oglja, če ga pred uporabo nama
kaš y kisu. Seveda ga moraš nato 
dobro posušiti.

Ce novi čevlji pečejo, ja navadno 
vzrok v tem, da je bilo usnje pre. 
hitro ustrojeno. Notranjost čevlja ob- 
drgni s krpa namočeno v kisu.

Terpentin je dobro zdravilo proti 
revmatizmu. Zvečer, preden greš v 
posteljo, dobro nadrgni boleče mesto.

Spomladi opazimo pri kokoših, kakor 
sploh prj domači perutnini, uši. Kur
nike je treba dobro osnažiti, umiti 
suhe pobeliti z apnom ali namazati 
z apnenim mlekom (apno raztopimo 
v vodi). Enemu kakor drugega mo
ramo dodatj nekoliko azbomice. Ko. 
koši pa potresemo s caherlinom, ki 
ga dobiš v apoteki. Slamo in seno v 
gnezdih izmenjaj, zažgi!

Tudi takega tajnika KLO 
imamo

Okrajno odkupno podjetje v Trbov
ljah je ob priliki obveznega odkupa 
kmečkih pridelkov zbralo v KZ Se
nožeti okrog 3000 kg žita. Ker je sedež 
te zadruge s kamionom nepristopen, 
je okrajno odkupno podjetje nešteto
krat prosilo tajnika zadruge, tov. Re- 
žuna in poslovodkinjo, da oskrbita 
prevoz tega žita v mlin in sicer z 
vozniki iz tega kraja, ki prihajajo v 
Zagorje po razno drugo blago. To se
veda proti plačilu. Zadeva se je vlekla 
več kot dva meseca, vendar je oba 
uslužbenca zadruge nista mogla ure
diti, češ da ni mogoče najti voznika.

Da pa ‘ to ne ustreza resnici, nava
jamo, da je tajnik KLO Senožeti za 
en sam dan organiziral 20 voznikov 
za prevoz opeke za zasebnike. Se več: 
na vprašanje uslužbenca OOF. kje bi 
dobil kakega voznika, ga je ta poslal 
namerno celo uro daleč k nekemu po
sestniku, ki je zanj dobro vedel, da 
ne more iti vozit.

Kakšen red in čistoča je v KZ Se
nožeti, ve najbolje povedati poverje
nik za DN na okraju Trbovlje, ki si 
je ob obisku KLO Senožeti ogledal 
tudi tamošnjo KZ in sam organiziral 
očiščenje lokala te zadruge. Žalostno, 
a vendar resnično: tudi take tajnike 
imamo!

ODLOČBA
Mestnega ljudskega od
bora Trbovlje o varnost
nih ukrepih v kino dvo

rani v »Delavskem domu«
Mestni ljudski odbor Trbovlje od

reja, da je v bodoče pri vseh kino- 
predstavah prodaja vstopnic za dodat
ne sedeže in stojišča strogo prepove
dana. To odrejamo zaradi varnosti 
obiskovalcev kina, da bodo imeli v 
primeru kakršne koli nesreče prosto 
pot k vsem izhodom.

Vsak obiskovalec kina mora zavzeti 
prostor, ki je označen na vstopnic i. 
Uslužbenci kino-podjetja so o tem ob
veščeni in je njih naloga, da te naše 
ukrepe strogo izvajajo ter prizadete 
opozore na vse posledice, ki bi nastale, 
če bi se teh ukrepov ne držali.

Obiskovalce kina prosimo, da te 
ukrepe, ki so namenjeni njihovi var
nosti, upoštevajo in ne nadlegujejo 
uslužbence, predvsem blagajničarko, 
če so vstopnice za predstavo raz
prodane.

Uprava kina bo skrbela, da se bo 
vsak film predvajal toliko časa, da si 
ga bo lahko ogleda,! sleherni obisko
valec.

KINO TRBOVLJE
predvaja ameriški zabavni film »Mo
ja draga Klementina«. Predstave od 

srede do ponedeljka
PREKLIC

Preklicujem izgubljeno mlečno na
kaznico na ime Lesičar Alenka, Trbov- 
lje-Loke 178.

PREKLIC
Na postaji Trbovlje mi je bila ukra

dena rdeča denarnica s ca 5000 din. 
2156 kmečkih banov in osebno legiti
macijo na ime Laznik Amalija, Sv. 
Duh pri Krškem. Proglašam legiti
macijo za neveljavno.

Trboveljski ocvirki
V Trbovljah so vrteli te dni Ranke- 

jev film »Noro srce« z ljubko Marga
reto Lockwoodovo. Kakor drugod, je 
imel film tudi pri nas velikanski obisk. 
Kaj hočete: filmski producenti dobro 
vedo, da tudi odrasli ljudje niso prav
zaprav nič drugega kot veliki otroci, 
ki ljubijo — pravljice!

Velika predpustna Športna prireditev
bo v soboto, S. februarja t. L v vseh prostorih Doma kultni« 

V Trbovljah, združena s VELIKO MAŠKARADO.
Pričetek ob 19. vri. Igra Skrtnar jov jazz.

Ureja uredniški odbor. — Odgovor
ni urednik Stane Šuštar. — Naslov 
uredništva: Trbovlje, uprava rudnika 
rjavega premoga Trbovlje - Hrastnik- 
— Telefon 54- — Bančni račun pri 
NB Trbovlje S14-31122 «. — Tiska Ti
skarna »Slovenskega poročevalca« v 
Ljubljani. — Poštnina plačana v go
tovini. Četrtletna naročnina v leta 
1*51 Je 25 — din. polletna *•— din. 
celoletna !•».— din. — »Zasavski 
udarnik« Izhaja vsak petek. — Dopise 
sprejemamo do vsakega ponedeljka.


